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Testirano 868 zdravstvenih radnika, 160 pozitivnih 

Epidemiolog Predrag Kon je rekao na konferenciji za novinare da je virus rasprostranjen u celoj Srbiji. 

Ulazak virusa u zdravstvene ustanove je moguć i to treba što pre suzbiti, kaže Kon. Na Institutu "Dedinje" 

je 257 osoba testirano, a 67 je pozitivnih. Darija Kisić Tepavčević kaže da je 160 zdravstvenih radnika 

pozitivno, što čini 8,38 odsto opterećenje obolevanja u ustanovama. 

U Srbiji su potvrđena 292 nova slučaja koronavirusa, preminulo je još 7 pacijenata, saopšteno je na 

konferenciji za novinare. 

Primeri oporavka 

Darija Kisić Tepavčević rekla je da primeri osoba koji su skinuti sa respiratora, a potom sponatno dišu i 

oporavljaju se, daju nadu da će biti još takvih slučajeva. 

"Ohrabrujuće je da smo imali slučajeve gde je postepeno dolazilo do spontanog disanja. Stalno 

navodimo prvi primer, mladića 1985. godište, koji je uspešno skinut sa repiratora, koji spontano diše i 

koji se oporavlja. To su osobe bez drugih pridruzenih stanja koja komplikuju situaciju, i vidimo da je 

moguće I nadamo se da će biti daljih primera", istakla je Darija Kisić Tepavčević. 

Epidemiolog Predrag Kon rekao je da su od poslednjeg izveštaja testirane 1.192 osobe, od kojih su 292 

bile pozitivne. Hospitalizovano je 1.197 osoba, a na respiratoru je 101 pacijent. 

Do danas u 15 sati, u Srbiji su testirane 8.552 osobe koje su ispunjavale kriterijume definicije slučaja. 



 
 

Od juče je umrlo 7 osoba, tri muškarca i četiri žene, prosek njihovih godina je 64,5, precizirao je Kon. Od 

početka epidemije preminula su 42 muškarca i 16 žena.  

Broj obolelih po gradovima: Beograd 876, Niš 90, Novi Sad 86, Ćuprija 83, Valjevo 59, Kruševac 55, Čačak 

32, Leskovac 30, Kragujevac 28, Paraćin 27, Vranje 25, Zaječar 25, Jagodina 24, Pančevo 22, Novi Pazar 

21, Surdulica 19, Subotica 16, Užice 15, Požarevac 13, Kraljevo 12, Kosovska Mitrovica 11, Pirot 11.  

U ostalim gradovima su jednocifreni brojevi potvrđenih slučajeva, rekao je Kon i upozorio da je virus 

rasprostranjen u čitavoj Srbiji. 

U staračkom domu "Stara pruga" zaraženo je 15 osoba, svi su dobili negu, a četiri korisnika su izmeštena. 

Govoreći o ulasku virusa u KBC "Dedinje", Kon kaže da su slučajevi bili u inkubaciji i nakon operacije 

razvili su povišenu temperaturu. 

"U KBC je izvršeno 257 testiranja i 67 je pozitivnih zdravstvenih radnika, 9 pacijenata. Kod pacijenata su 

blage kliničke slike a kod zdravstvenih radnika u 61 slučaju su asimpomatske forme", kaže Kon. 

Prema njegovim rečima, jedna od molbi direktora Instituta "Dedinje" Milovana Bojića bila je da se svi 

pacijenti koji dolaze testiraju. 

"Međutim, onda ide odgovor na tu njegovu molbu - da ako se svi testiraju u fazi inkubacije mogu da 

budu i lažno negativni", rekao je Kon. 

Zbog toga će, kaže, krizni štab pokušati da pronađe najpovoljnije i najracionalnije rešenje. 

Kon je izjavio je da se broj testiranih povećava iz dana u dan i dodao da očekuje da u toku ove nedelje taj 

broj na dnevnom nivou bude 1.500, ističući da je zadovoljan brojem testiranja, ali ne u potpunosti. 

"Ono što je jako bitno, to je da su svi sa blagim simptomima ili bez simptoma što nama, koji se duže 

bavimo ovim poslom, nešto znači, ali ne bih da prejudiciram. U svakom slučaju, to je mnogo bolje nego 

da su većina sa težim ili srednje teškim simptomima", rekao je Kon. 

Kaže da je važno da se eventualni nosioci virusa otkriju što pre i dodao da se razmišlja o tome da se 

pređe na što šire testiranje.  

Sa bolničkog lečenja otpušteno ukupno 178 pacijenata  

Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević izjavila je da je do sada testirano 868 zdravstvenih radnika, od kojih 

je 160 bilo pozitivno na prisustvo virusa. 

Navela je da u ukupnoj strukturi obolevanja zdravstveni radnici čine 8,38 odsto, što je ukupno 

opterećene obolevanja u zdravstvenim ustanovama. 

Sa bolničkog lečenja otpušteno je do sada ukupno 178 pacijenata koji su bili hospitalizovani zbog 

koronavirusa, rekla je zamenica direktora Insituta "Batut". 



 
 

Sa bolničkog lečenja otpuštena 101 osoba, od kojih 28 na Sajmu čeka drugi negativan nalaz. 

Iz Kliničkog centra Vojvodine, nakon dvostrukog negativnog nalaza otpušteno je pet osoba. 

Iz KBC "Zemun" otpušteno je 36 pacijenata koji više nisu pokazivali znakove infekcije, a od njih je 32 koji 

na Sajmu čekaju drugi negativan nalaz, dok je četvoro pušteno kući. Iz KC Niš otpušteno je 36 pacijenata. 

"Zaključno sa ovim momentum, 178 osoba je otpušteno sa bolničkog lečenja, nisu svi još došli kućama, 

već čekaju drugi negativan nalaz", precizirala je Darija Kisić Tepavčević. 

Doktor Kon je istakao da je neophodno da i zdravstveni radnici koji rade u ustanovama koje nisu 

zadužene za zbrinjavanje pacijenata obolelih od Kovid-19 budu obezbeđeni zaštitnom opremom kakvu 

imaju Kovid bolnice. 

 

 

Gotovo polovina ukupno zaraženih je u Beogradu 

Zaraženih koronavirusom ima u skoro celoj Srbiji. Najviše potvrđenih slučajeva je u Beogradu – 876, što 

je skoro polovina, zatim u Nišu 90, Novom Sadu 86, Ćupriji 83 i Valjevu 59, saopštio je epidemiolog 

Predrag Kon. 

Predrag Kon je na redovnoj konferenciji za novinare u Palati "Srbija" naveo podatke o broju obolelih po 

gradovima. 

U Beogradu je obolelo 876 osoba, što je 49,6 odsto ukupno obolelih u Srbiji. 



 
 

Po broju zaraženih sledi Niš sa 90 osoba (5,1 odsto), Novi Sad 86 (4,87 odsto), Ćuprija 83 (4,7 odsto), 

Valjevo 59 (3,34 odsto), Kruševac 55 (3,11 odsto), Čačak 32 (1,81) i Leskovac 30 (1,7 odsto). 

Sledi, navodi Kon, Kragujevac sa 28 obolelih (1,59 odsto), Paraćin 27 (1,53 odsto), Vranje 25 (1,42 odsto), 

Zaječar 25 (1,42 odsto, Jagodina 24 (1,36 odsto), Pančevo 22 (1,25 odsto), Novi Pazar 21 (1,19 odsto), 

Surdulica 19 (1,08 odsto), Subotica 16 (0,91 odsto), Užice 15 (0,85 odsto), Požarevac 13 ( 0,74 odsto), 

Kraljevo 12 (0,68 odsto), Kosovska Mitrovica 11 (0,62 odsto) i Pirot 11 (0,62 odsto). 

Kon je napomenuo da su u ostalim gradovima brojevi potvrđenih slučajeva jednocifreni. 

 

 

Vučić: Novom Pazaru još pet neinvazivnih respiratora, 30 miliona evra u razvoj 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić najavio je tokom posete Novom Pazaru da će, pored danas 

dopremljenih deset kliničkih i tri transportna respiratora, novopazarska bolnica dobiti i pet neinvazivnih 

respiratora na kojima Kinezi posebno insistiraju. 

Tokom razgovora sa predstavnicima lokalne samouprave u Novom Pazaru Aleksandar Vučić je rekao da 

će jednog dana u tom gradu biti izgrađen i klinički centar. 

Kamioni sa srpskom robom upućeni na KiM 

Odgovarajući na novinarsko pitanje, Vučić je rekao da je na Kosmet upuđeno 248 kamiona sa srpskom 

robom i da nema nestašice proizvoda. Naveo je da je zadovoljan što i Albanci uzimaju srpsko brašno. 

Ističe da se teški pacijenti sa KiM prevoze u Niš, Kragujevac i Beograd. 



 
 

Dodao je i da je iz Novog Pazara osmoro Albanaca koji nemaju nijedan dokument Srbije ali su se tu našli, 

prevezeno u Beograd na lečenje. 

"Ljudi su ljudi, nismo pitali za dokumenta i zdravstveni sistem Srbije brine o njima", rekao je predsednik. 

On je kazao da će im biti poslato i pet neinvazivnih respiratora, koje zovu veštačka pluća, a koji se koriste 

kada bolesnike skinu sa klasičnih respiratora i koji im onda narednih nekoliko dana pomažu da se ne 

uguše. 

"Došao sam u Novi Pazar da kažem narodu i Pazara i cele Raške, i Sjenice i Tutina, da smo svi zajedno u 

ovoj teškoj borbi. Doneli smo veliku pomoć, ne samo dok traje epidemija već za sva vremena", poručio je 

Vučić u obraćanju posle razgovora u Novom Pazaru.Pored respiratora, medicinskim radnicima su donete 

i hirurške maske, 3.000 epidemiloloških maski, kaljače, kape, rukavice i 250 skafandera. 

"Želimo da znaju da brimeno o njima i da se nadamo da će da izbegnu širenje virusa. Ja znam da ovde 

žive ljudi bez straha i ja vas samo molim da ostanete kod kuće, da čuvate bake, deke, jer imamo ta 

iskustva da su se preko domina zarazila i deca od  2-3 godine ali i deke i bake koje su u težem stanju", 

pojasnio je Vučić.Predsednik je poručio da je Srbija uradila sve što je mogla. 

"I ponosan sam što smo pokazali da nam je i Srbin i Bošnjak isti. Mi smo danas kao braća razgovarali, bez 

razlika, gledali kako da sačuvamo ljude u Pazaru. Naredne dve nedelje biće izuzetno teške", rekao je 

Vučić.Predsednik Srbije je rekao i da su u Novom Pazaru po prvi put govorili i o onome što će se raditi 

posle epidemije, a to je pruga Požega - Duga Poljana, čime bi čitav Pešter bio povezan i sa Beogradom i 

sa Sarajevom.  

"Nije sramota biti inficiran"  

Ministar Rasim Ljajić je istakao da je Novi Pazar prvi grad koji je predsednik Vučić obišao od početka 

epidemije i istakao da je u Novom Pazaru bila potrebna i materijalna i moralna pomoć. 

"Ja vas molim da shvatite da nije sramota biti inficiran, biti bolestan, jer bolest ne bira ni prinčeve, ni 

državnike. Znam da nas kritikujete, ali mi ovo činimo da sačuvamo zdravlje i živote ljudi, kako bi mogli da 

prevladamo velike ekonomske probleme koji će posle ovoga nastati. Mi šaljemo poruku i Pazaru i celoj 

Srbiji da niko neće biti zaboravljen ", istakao je Ljajić.  

Gradonačelnik Novog Pazara Nihat Biševac zahvalio je na pomoći koja je stigla. 

"Jednaki značaj ima i ekipa lekara koja je došla da nam iskustvom pomogne. Situacija jeste teška, 

zabrinjavajuća, ali sa pomoći koja je stigla i sa lekarima koji su tu biće stavljena pod kontrolu. 

Sugrađanima poručujem da je i pored sve pomoći ovo i stvar svakog pojedinca da se zaštite i da zaštite i 

druge. Da budu odgovorni prema sebi, svojoj porodici, zajednici i društvu. Svi zajedno odgovornošću 

ipoštovanjem mera možemo da izađemo kao pobednici", rekao je gradonačelnik.Direktor bolnice u 

Novom Pazaru Meho Mahmutović je rekao da je ovo sigurno najveća pomoć koju su mogli da dobiju. 



 
 

"Situacija u kojoj se trenutno nalazimo je teška, do kraja nedelje očekujemo veliki broj novozaraženih od 

kontakta koje su imala 22 zaražena. Kritičarima na račun našeg rada i slanja na Sajam želim da poručim 

da oni koji tamo idu treba da budu srećni jer ne idu u bolnicu. Možda su dobrog zdravlja ali mogu da 

zaraze druge a i njihovo stanje mora da se kontroliše. Moraju pacijenti da poštuju reč lekara a sugrađani 

mere Kriznog štaba jer se u suprotnom urušava ceo sistem", poručio je Mahmutović. 

Tokom razgovora u Novom Pazaru predsednik Srbije je poručio da se ogroman novac ulaže u Novi Pazar. 

"Samo da ovo prođe da ljudi krenu da rade, a naš je posao da uradimo još više", poručio je Vučić. 

Vučić je rekao da je veoma važno da se obezbedi i dobar transport do Novog Pazara i da će se zato 

ubrzati gradnja planiranih puteva, odnosno brze magistrale između Pazara i Raške i Kraljeva.Podsetio je 

da ide i auto-put kojim će se povezati Čačak sa Kraljevom, kao i da će biti i veza auto-putem do 

Kragujevca.Predsednik Srbije je istakao da država ulaže više od 30 miliona evra u razvoj Novog Pazara, 

kao i da je kada je dolazio danas helikoperom video koliko još stvari treba uraditi u tom gradu.Biševac i 

Mahmutović su zahvalili predsedniku na pomoći i istakli da će im ona puno značiti ne samo u ovoj 

sitauciji. 

 

 

 

Vulin: VMC "Karaburma" spreman da primi pacijente 



 
 

Vojnomedicinski centar "Karaburma" od danas je u potpunosti spreman da primi prve pacijente koji su 

srednje ili teško oboleli od koronavirusa, izjavio je ministar odbrane Aleksandar Vulin. 

Aleksandar Vulin je obišao ovu vojnu bolnicu i naveo da je u njoj do sada raspoređeno 15 respiratora, 

deset iz Vojnomedicinske akademije i pet koje je, kako je rekao, obezbedio predsednik Srbije Aleksandar 

Vučić. 

Vulin je rekao da je Vojska Srbije dala sve od sebe, te da je sve svoje kapacitete stavila u službu borbe 

protiv koronavirusa. 

"Naši građani mogu da znaju da imaju na koga da se oslone", istakao je ministar odbrane. 

Upravnik VMC Ivo Udovičić navodi da je predviđeno da se ovde leče najteži pacijenti. 

"Kapacitet je 100 ležajeva, svaki je obezbeđen kiseonikom i imamo 15 respiratora. Prvi tim je aktiviran i 

biće dežuran narednih 12 sati", naveo je Udovičić i dodao da će lekarski timovi raditi smenski, te da su 

sve ekipe pripremljene i obučene. 

 

 

KADA KREĆE MASOVNO TESTIRANJE Imamo kapacitet od 4.500 testova dnevno, ali tek kada KOVID 

AMBULANTE preuzmu najveći teret 

Broj testiranih na korona virus u poslednjim danima raste, ali smo još daleko od masovnog testiranja 

koje je krizni štab najavio pre dve nedelje. U poslednja 24 sata testirano je 959 sumnjivih slučajeva, a 

kako je dr Darija Kisić Tepavčević rekla na konferenciji za novinare, dnevno imamo mogućnost da 

testiramo i preko hiljadu ljudi. 

Kisić Tepavčević je pre svega pet dana rekla da je maksimalni kapacitet 4.500 testova dnevno. Ipak, i 

dalje smo daleko od te brojke. 



 
 

Zašto se broj testiranje ne podigne do maksimuma? Imamo li dovoljno testova, dovoljno laboratorija i 

obučenih ljudi koji bi sa tim testovima mogli da rade? I zašto se stručnjaci danas pitaju šta je svrha 

masovnog testiranja, a pre svega desetak dana nisu. 

- Spremni smo da testiramo hiljadu ljudi na dan, biće i veći broj. Sve osobe koje su imale indikacije za 

testiranje bile su testirane - izjavila je doktorka Kisić Tepavčevć. 

Govoreći o “masovnom testiranju”, ona je ponovila da neće biti testiranja na lični zahtev, već samo uz 

lekarske indikacije. 

- Ako je u neku zemlju epidemija ušla ranije, jasno je da će oni imati više testiranih. U nekim zemljama se 

plaća test, po sopstvenom zahtevu, neki pacijenti se testiraju svaki dan... Da se ne poredimo sa ostalima, 

ni sa onima gde imamo najgore scenarije, a ni sa drugima. Testiraju se osobe koje imaju indikacije i mi 

smo te indikacije proširili - rekla je Kisić. 

Ko ima prioritet u testiranju? 

Govoreći o indikacijama za testiranja, epidemiolog Predrag Kon je akcentovao ljude koji imaju visoku 

temperaturu, kašalj, a potom i one koji imaju inače narušeno zdravlje i one koji su bili u kontaktu sa 

obolelima. 

- Tek treća grupa su povratnici iz inostranstva - rekao je doktor Kon, koji je dodao da je pitanje šta se 

dobija masovnim testiranjem. 

Pre tri dana, Kon je rekao da zastoji u testiranju potencijalno obolelih od korona virusa “postaju najveći 

problem”, te da mora da se nađe način da se to prevaziđe. On je objasnio da iz raznih klinika stižu 

materijali koji se, kako kaže, obrađuju, i očigledno postoji neki njemu nejasan razlog zbog kog postoji 

zastoj u testiranju. 

- Vidite da priliv postaje sve veći. Neophodno je doći što pre do rezultata i da se ljudi koji mogu da se 

otpuste - otpuste, i oni koji su čekali da se ne zadržavaju više. Protokol se promenio i sad važi samo za 

one sa povišenom temperaturom i oni moraju čekati, ostali idu u samoizolaciju - kazao je Kon. 

Kada je u pitanju čekanje na rezultate testova, sada se, prema rečima doktorke Darije Kisić, značajno 

povećao kapacitet. 

- I u smislu povećanog broja laboratorija, aparata i ljudi, i nadamo se da će u narednom periodu biti u 

skladu sa ovim oboljenjem - dodala je Kisić. 

Testiranje po prioritetima 

Postoje tri grupe ljudi za testiranje. Prioritet su hospitalizovani, zdravstveni radnici, kao ljudi koji su bili u 

direktnom kontaktu sa zaraženima. U drugoj grupi koja ipak mora malo da sačeka su oni koji imaju 

određene simptome i različite rizične grupe pacijenata. Tek u trećoj, po rečima sručnjaka su oni građani 

koji su došli sa strane. 

Testiranje će biti masovnije kad pređe u kovid ambulante 



 
 

Odgovarajući na pitanja novinara, dr Kon je rakao da će stanje na terenu, odnosno u kovid centrima, biti 

bolje vremenom. 

- Lekari imaju pravo da odlučuju da li su pacijenti sumnjivi ili nisu. Sigurno da kada budu testovi kod njih 

dostupni, oni će pristupiti širem testiranju. Za sada se i dalje skupljaju uzorci. Obrasci koji se popunjavaju 

su jako detaljni i najmanja greška može da zaustavi dobijanje rezultata. Nije to neki veliki problem, ali 

kako stvari idu polako, ne bi me čudilo ni da bude - rekao je Kon i naglasio da epidemiolozi moraju da 

preuzmu vodeću ulogu. 

 

 

 

Kovid ambulante primaju pacijente, na Novom Beogradu i u Zemunu bez većih gužvi 

Kovid ambulante pri domovima zdravlja primaju one pacijente koji imaju blage simptome poput 

određenih respiratornih smetnji uz povišenu temperaturu, a u njima se radi i dijagnostika krvi. Pozitivno 

testirani pacijenti iz ovih respiratornih jedinica upućuju se na dalje lečenje na neku od klinika zaduženih 

za zbrinjavanje obolelih od koronavirusa. Kakvo je stanje u pojedinim beogradskim kovid amulantama 

proverila je reporterka N1. 

Kovid ambulante koje su otvorene pri domovima zdravlja preuzeće u narednom periodu vodeću ulogu u 

otkrivanju zaraženih, dok će infektolozi i epidemiolozi od sada lečiti samo najteže slučajeve. 

Epidemiolog Predrag Kon podvlači da bi stanje na terenu trebalo da bude bolje kada sve Kovid 

ambulante budu imale testove i kada medicinski radnici ovih ambulanti budu mogli i sami da uzimaju 

uzorke, dok sada za to moraju da zovu epidemiologe. 



 
 

Epidemiolozi kažu da će uvođenje ovih mera olakšati identifikaciju obolelih koji će u slučaju da su 

pozitivni na kovid 19 biti odmah izolovani. 

Ispred kovid ambulanti novobeogradskog i zemunskog Doma zdravlja, koje su nadležne za značajan broj 

stanovnika Beograda, za sada nema većih gužvi, dok samo čekanje u redu za testiranje zahteva izvesno 

vreme. 

Svi građani koji sumnjaju da su zaraženi korona virusom, treba da se jave u kovid ambulante koje rade 

od 7 do 22 časa čim osete prve simptome, dok prethodan poziv nadležnom Domu zdravlja nije potreban. 

 

 

Svetski dan zdravlja 2020 pod sloganom "Podržite medicinske sestre i babice" 

Institut za javno zdravlje Srbije „Dr Milan Jovanović Batut”, sa mrežom Instituta i zavoda uz podršku 

Ministarstva zdravlja Republike Srbije i Svetske zdravstvene organizacije – Kancelarije za Srbiju, svake 

godine obeležava 7. april, Svetski dan zdravlja, kao jedan od značajnih datuma iz Kalendara javnog 

zdravlja. 

Slogan ovogodišnjeg Svetskog dana zdravlja je: „Podržite medicinske sestre i babice”. 



 
 

Svetski dan zdravlja 2020. godine naglašava značajnu ulogu medicinskih sestara i babica u pružanju 

zdravstvene zaštite širom sveta i poziva na podizanje kapaciteta kako bi se obezbedila bolja podrška 

zdravstvenom sistemu. 

Povodom Svetskog dana zdravlja ove godine biće objavljen prvi globalni izveštaj o sestrinstvu u svetu. 

Ovaj izveštaj će pružiti uvid u globalnu sliku trenutnog broja medicinskih sestara i potreba za jačanjem 

radnih kapaciteta u cilju jačanja zdravstvenog sistema. 

Izveštaj predstavlja osnov za prikupljanje podataka, dijalog i zagovaranje, dalja istraživanja i ulaganja u 

zdravstvenu radnu snagu za buduće generacije.Izveštaj za babice biće pripremljen tokom 2021. godine. 

Medicinske sestre i babice predstavljaju gotovo 50 odsto globalne zdravstvene radne snage. Na 

svetskom nivou postoji nedostatak svih profila zdravstvenih radnika, a više od 50 odsto trenutnog 

nedostatka zdravstvenih radnika čine medicinske sestre i babice. 

Da bi sve zemlje dostigle treći milenijumski cilj održivog razvoja o zdravlju i blagostanju, Svetska 

zdravstvena organizacija (SZO) procenjuje da će svetu do 2030. godine biti potrebno dodatnih devet 

miliona medicinskih sestara i babica. 

Medicinske sestre imaju ključnu ulogu u promociji zdravlja, prevenciji bolesti i pružanju primarne 

zdravstvene nege i zdravstvene nege u zajednici. 

Medicinske sestre i babice su često prvi, a ponekada i jedini zdravstveni radnici koje ljudi vide, a kvalitet 

njihove procene nege i nege u procesu lečenja je od presudnog značaja. Deo su lokalne zajednice deleći 

njenu kulturu, snage i ranjivosti i na taj način mogu da oblikuju i pruže efikasne intervencije za 

ispunjavanje potreba pacijenata, porodica i zajednica. 

Ciljevi obeležavanja ovogodišnjeg Svetskog dana zdravlja su: 

- Da se skrene pažnja i uvaži rad i požrtvovanost medicinskih sestara i babica. 

- Da se naglasi značaj kontinuiranog usavršavanja medicinskih sestara i babica. 

- Da se pruži podrška ulaganjima u medicinske sestre i babice.  

Medicinske sestre i babice u Republici Srbiji 

Prema podacima Komore medicinskih sestara i zdravstvenih tehničara Srbije (KMSZTS) iz registra članova 

za 2020. godinu registrovano je 85.347 medicinskih sestara-tehničara koji rade u zdravstvenom i 

socijalnom, državnom i privatnom sektoru. Broj članova prema ograncima: Beograd – 227.000, 

Vojvodina – 21.298, Niš –15.798, Užice – 8786, Kragujevac – 14.225, Kosovo i Metohija – 2540. 

U ovom registru nema izdvojenih podataka za babice, što prema nekim ocenama ukazuje da je to kod 

nas „nevidljiva” profesija. Diplomiranjem stiču stručni naziv strukovna medicinska sestra – babica (viša 

stručna sprema) i medicinska sestra – babica (srednja stručna sprema), što je u svetu nepoznata 

profesija (ili je medicinska sestra ili je babica). 



 
 

Kod nas ima veliki broj registrovanih strukovnih udruženja, a izdvajaju se dva sa najvećim brojem 

članova: Udruženje medicinskih sestara i babica Srbije i Savez udruženja zdravstvenih radnika Srbije – 

Društvo medicinskih sestara. 

U narednom periodu, u toku ove godine koja je od strane SZO proglašena za godinu medicinskih sestara 

i babica, i kasnije, neophodno je da se status i položaj medicinskih sestara uredi zakonskom regulativom: 

izradi zakon o sestrinstvu ili zdravstvenoj nezi, pravilnik koji definiše standarde i normative usluga koje 

pružaju medicinske sestre i babice, kao i da se revidiraju postojeći pravilnici, izrade protokoli i procedure 

za određene usluge koje pružaju medicinske sestre i babice, kao i standardi formalnog i neformalnog 

obrazovanja za medicinske sestre i babice. 

 

Batut: Svi zaraženi moraju u bolnice, nema više lečenja kod kuće 

BEOGRAD - Ministarstvo zdravlja i Institut za javno zdravlje "Milan Jovanović Batut" prosledili su 

lokalnim samoupravama instrukcije da svi zaraženi virusom korona moraju da se leče u kovid bolnicama 

ili improvizovanim bolnicama u Beogradu, Nišu, Novom Sadu i da više nema lečenja kod kuće, rečeno je 

Tanjugu u resornom ministarstvu. 

Do sada su pacijenti, koji nisu imali simptome bolesti ili su imali blažu kliničku sliku lečeni kod kuće. 



 
 

Odlukom Vlade Srbije, svi pozitivni na koronu biće lečeni u bolnicama, oni bez simptoma ili sa blažom 

kliničkom slikom u privremenim bolnicama, a sa težom kliničkom slikom u kovid bolnicama. 

 

 

Direktor Instituta Dedinje: Među zaraženim koronom najviše anesteziologa, hirurga i sestara, evo 

kako je virus ušao u bolnicu 

Od 67 zdravstvenih radnika koji su zaraženi virusom korona u Institutu za karsiovaskularne bolesti 

najviše je medicinskih sestara koje rade u intenzivnoj nezi sa pacijentima, anesteziologa i hirurga 

BEOGRAD - Od 67 zdravstvenih radnika koji su zaraženi novim korona virusom u Institutu za 

karsiovaskularne bolesti Dedinje najviše je medicinskih sestara koje rade u intenzivnoj nezi sa 

pacijentima, anesteziologa i hirurga, kaže direktor te bolnice Milovan Bojić. 

On je naglasio da je testirano 250 ljudi u Institutu, da je virus potvrđen kod 67 zdravstvenih radnika i 14 

pacijenata, da su zaraženi zdravstveni radnici isključeni sa posla, a pacijenti zbrinuti u kovid bolnicama. 

Navodi da je utvrđeno da su u Institut virus uneli pacijenti koji su bili u periodu inkubacije kada su stigli u 

tu zdravstvenu ustanovu. 

Bojić kaže da je Institut tokom epidemije postao dežurna ustanova za zbrinjavanje svih hitnih stanja u 

kardiovaskularnoj hirurgiji, jer su su mnogi zdravstveni centri koji su zbrinjavali te pacijente pretvoreni u 

kovid bolnice. 

"Formirali smo konzilijum za hitna stanja gde su bila trojica naših najistaknutijih doktora i operisali smo 

samo najhitnihe od hitnih stanja", rekao je on za TV Pink. 



 
 

 

U Vojnomedicinskoj akademiji pregledano više od 2.300 pacijenata 

Nakon konsultacija sa ekspertskim timom Narodne Republike Kine, a po nalogu republičkog i Kriznog 

štaba za suzbijanje bolesti kovid-19, 24. marta 2020. doneta je odluka da Vojnomedicinska akademija 

zbog sistema centralne ventilacije nije adekvatna bolnica za prijem pacijenata obolelih od koronavirusa, 

navodi se u saopštenju. 

S tim u vezi, od 25. marta u VMA su upućivani svi pacijenti kojima je hitna medicinska pomoć 

neophodna, nezavisno od vrste zdravstvenog osiguranja. Tokom dva dana, 25. i 26. marta 2020. iz 

Kliničko-bolničkog centra Zvezdara, zdravstvene ustanove naknadno određene za lečenje kovid 

pozitivnih pacijenata, na nastavak hospitalnog lečenja u VMA upućeno je 55 pacijenata, dok je iz 

Kliničkog centra Srbije premešteno šest pacijenata. Osim prijema hitnih stanja, iz KBC Zvezdara na 

nastavak dijaliznog lečenja u VMA upućena su 72 pacijenta. 

Na prijemno-trijažnom punktu ispred Centra hitne pomoći VMA od 25. marta do 6. aprila pregledano je 

2.350 građana. 

U istom periodu posle trijaže, u Centru hitne pomoći VMA pregledana su 1.383 pacijenta čije je 

zdravstveno stanje zahtevalo dalje dijagnostičke i terapijske procedure. Od toga, na stacionarno lečenje 

u VMA primljena su 274 pacijenta, 239 civilnih i 35 vojnih osiguranika, i urađeno je 47 hitnih operativnih 

procedura 

 


